

EDİTÖRDEN

Değerli Okuyucular;

“Ortadoğu ve Göç” Dergisi’nin yeni sayısını sizlerle buluşturmanın mutluluğunu yaşıyoruz. Kilis 7 Aralık Üniversitesi Lisansüstü Eğitim Enstitüsü tarafından yılda iki kez yayımlanan dergimizin bu sayısında, alanının güncel sorunlarına ışık tutan 7 araştırma makalesi ve 1 kitap tanıtım yazısı yer almaktadır.

Deniz Cengiz’in kaleme aldığı “Sociospatial Segregation and Clustering in Urban Area” başlıklı makale, ulusaşırı göçlerle şekillenen kentsel alanlarda sosyo-mekânsal ayrışma ve kümelenme olgularını teorik bir çerçevede ele almaktadır. Göçmen grupların şehirlerdeki mekânsal tercihleri üzerine derinlemesine bir analiz sunan çalışma, bu dinamiklerin toplumsal etkilerini kapsamlı bir biçimde değerlendirmektedir.

Mustafa Genç’in “Geçici Koruma Altındaki Suriyelilere Yardımda Bulunan Konya STK’larının Karşılaştıkları Sorunlar” başlıklı makalesi, Konya’da Suriyeli mültecilere yönelik yardım faaliyetleri yürüten sivil toplum kuruluşlarının karşılaştıkları zorlukları ele almaktadır. Araştırma, STK’ların yardım faaliyetlerinin daha verimli bir şekilde yürütülmesine yönelik öneriler sunmaktadır.

Gülşen Akgün Ayaydın ve Hatice Yılmaz Aslan’ın “Türkiye’de Göç Olgusunu Sosyolojik Bağlamda Ele Alan Lisansüstü Tezlerin İncelenmesi” başlıklı makalesi, göç sosyolojisi alanında yapılan lisansüstü tezleri çeşitli değişkenler çerçevesinde analiz etmektedir. İlgili alan için önemli bir literatür derlemesi sunan bu çalışma, gelecekteki araştırmacılara yol göstermeyi amaçlamaktadır.

Ekrem Solmaz’ın “Mar’aş’ın ‘Nüzhetüt-Tâlibîn ve Tuhfetür-Râğibîn’ İsimli Kasîdetü’l-Bürde Şerhinde Takip Ettiği Metod” başlıklı makalesi, 14. yüzyılda yazılmış önemli bir iş olan Kasîdetü’l-Bürde’nin şerh metodunu incelemektedir. Bu çalışma, hem tasavvufi hem de edebi boyutlarıyla derin bir analiz sunmaktadır.

Mehmet Kahraman ve Muhammet Aykuthan Ulusoy’un “Yabancı Uyruklulara Eğitim Veren Öğretmenlerin Manevi ve İnsani Değerleri”

bařlıklı makalesi, yabancı uyruklu öđrencilerle çalıřan sosyal bilgiler öđretmenlerinin manevi ve insani deđerlerini incelemektedir. Çalıřma, bu alanın eđitim politikaları ve uygulamaları aısından önemli bulgular sunmaktadır.

Gökhan Alper Atařer ve Nuh Akakaya'nın "Immigrants and Violence: An Analysis of 'The Other Side of Hope'" bařlıklı makalesi, göç ve řiddet arasındaki iliřkiyi çarpıcı bir sanat yapımı üzerinden analiz etmektedir. Çalıřmada, sembolik řiddet kavramının göçmenlerin deneyimlerindeki yeri vurgulanmıřtır.

Muazzez Harunođulları'nın "Boru Hatları Güzergâhı Yönünden Suriye'nin Enerji Jeopolitiđi" bařlıklı makalesi, Suriye'nin enerji jeopolitiđindeki stratejik önemini ele almaktadır. Arařtırma, bölge ülkeleri ve küresel güçler arasındaki enerji rekabetini çözümlenmektedir.

Son olarak, Gizem Ayře Arıkan Akay'ın "Holokost Endüstrisi: Yahudi Acılarının İstismarı" bařlıklı kitabına yönelik deđerlendirme yazısı, tarih ve insan hakları perspektifinden anlamlı bir bakıř sunmaktadır. Norman G. Finkelstein'in bu eseri, Holokost'un bazı aktörler tarafından çıkar amacıyla kullanılmasını eleřtirirken, bu durumun İsrail ve Amerikan Yahudi elitleri tarafından politik bir aracı haline getirildiđini savunmaktadır.

"Ortadođu ve Göç" Dergisi olarak bu sayıda katkı sunan yazarlarımıza, hakemlerimize ve emeđi geen herkese teřekkür eder, bu çalıřmaların okuyucularımıza faydalı olmasını dileriz.

Saygılarımızla,

EDİTÖR KURULU

FROM EDITOR

Dear Scholars,

We are pleased to present the latest edition of the Middle East and Migration journal. This journal is the official publication of the Institute of Graduate Studies at Kilis 7 Aralık University, published biannually in June and December. In this issue, we feature seven research articles and one book review article, all addressing current issues in their respective fields.

Deniz Cengiz, in his study “Sociospatial Segregation and Clustering in Urban Areas,” examines the phenomena of sociospatial segregation and clustering in urban areas shaped by transnational migration within a theoretical framework. The study provides a comprehensive evaluation of the societal impacts of these dynamics through an in-depth analysis of the spatial preferences of migrant groups in cities.

Mustafa Genç’s study “Geçici Koruma Altındaki Suriyelilere Yardımda Bulunan Konya STK’larının Karşılaştıkları Sorunlar” addresses the difficulties encountered by non-governmental organizations conducting aid activities for Syrian refugees in Konya. The study offers recommendations to improve the efficiency of these organizations’ efforts.

In their research titled “Türkiye’de Göç Olgusunu Sosyolojik Bağlamda Ele Alan Lisansüstü Tezlerin İncelenmesi,” Gülsen Akgün Ayaydın and Hatice Yılmaz Aslani analyze postgraduate theses in the field of migration sociology through various variables. This study aims to guide future researchers by providing a significant literature review in the field.

Ekrem Solmaz’s study “Mar’aşî’nin ‘Nüzhetüt-Tâlibîn ve Tuhfetür-Râğibîn’ İsimli Kasîdetü’l-Bürde Şerhinde Takip Ettiği Metod” examines the commentary method of Kasîdetü’l-Bürde, an important 14th-century work. This study provides a thorough analysis of the text from both Sufi and literary perspectives.

Mehmet Kahraman and Muhammet Aykuthan Ulusoy’s study, titled “Yabancı Uyruklulara Eğitim Veren Öğretmenlerin Manevi ve İnsani Değerleri,” examines the moral and human values of social studies

teachers working with foreign students. The study provides significant findings relevant to education policies and practices in this field.

Gökhan Alper Ataşer and Nuh Akçakaya's study, "Immigrants and Violence: An Analysis of 'The Other Side of Hope,'" analyzes the relationship between migration and violence through a striking work of art. The study highlights the role of symbolic violence in the experiences of migrants.

Muazzez Harunoğulları's study, "Boru Hatları Güzergâhı Yönünden Suriye'nin Enerji Jeopolitiđi," examines the strategic importance of Syria in energy geopolitics. The study analyzes the energy competition between regional countries and global powers.

Finally, the review of Gizem Ayşe Arıkan Akçay's book "Holokost Endüstrisi: Yahudi Acılarının İstismarı" offers a meaningful perspective from the standpoint of history and human rights. In this work, Norman G. Finkelstein critiques the exploitation of the Holocaust by certain actors for personal gain, arguing that it has been politicized and turned into a tool by Israeli and American Jewish elites.

We extend our heartfelt gratitude to the authors for their invaluable contributions, to the referees for their insightful reviews, and to the scholars who have supported our journal. We hope our esteemed readers find these studies enlightening and thought-provoking.

With sincere regards,

EDITORIAL BOARD

كلمة رئيس التحرير

أعزائي القراء

نحن في غاية السعادة لنقدم لكم العدد الجديد من مجلة "الشرق الأوسط والهجرة". هذه المجلة التي تنشر مرتين في السنة من قبل كلية الدراسات العليا بجامعة كيليس 7 أراييك، تحتوي في هذا العدد على 7 مقالات بحثية و مراجعة كتابية تسلط الضوء على القضايا الحالية في مجالها .

تتناول المقالة التي كتبها دينيز جنكيز بعنوان "التفكك الاجتماعي المكاني والتجمع في المناطق الحضرية"، ظاهرة التفكك الاجتماعي المكاني والتجمع في المناطق الحضرية التي تشكلها الهجرات العابرة للحدود من خلال إطار نظري. تقدم الدراسة تحليلاً عميقاً لخيارات المجموعات المهاجرة في اختيار الأماكن الحضرية، وتقيم تأثيرات هذه الديناميكيات الاجتماعية بشكل مفصّل.

تناقش مقالة مصطفى كنج بعنوان "المشكلات التي تواجهها المنظمات غير الحكومية في كونيا التي تقدم المساعدة للاجئين السوريين تحت الحماية المؤقتة" التحديات التي تواجهها المنظمات غير الحكومية في كونيا أثناء تقديم المساعدات للاجئين السوريين. تقدم الدراسة اقتراحات لتحسين فعالية الأنشطة الإنسانية التي تقوم بها المنظمات غير الحكومية.

تتناول مقالة غولسن آغون أيأيدين وخديجة يلماز أسلان بعنوان "دراسة أطروحات الدراسات العليا في تركيا المتعلقة بمفهوم الهجرة من منظور اجتماعي" تحليل أطروحات الدراسات العليا في مجال سوسولوجيا الهجرة وفقاً لعدة متغيرات. تعتبر هذه الدراسة مرجعاً مهماً للمستقبل، حيث تقدم مراجعة للأدبيات المتعلقة بهذا المجال وتوجيه الباحثين المستقبليين.

تتناول مقالة أكرم سولماز بعنوان "المنهج الذي اتبعه مرعشي في شرح قصيدته "نزهة الطالبين وتحفة الراغبين" تحليل منهج شرح قصيدة البردة التي كتبت في القرن الرابع عشر الميلادي. تقدم هذه الدراسة تحليلاً عميقاً للأبعاد الصوفية والأدبية في هذه القصيدة.

تناقش مقالة محمد قهرمان ومحمد أيقوطخان أولوسوي بعنوان "القيم الروحية والإنسانية لدى المعلمين الذين يدرّسون الطلاب الأجانب" القيم الروحية والإنسانية التي يحملها معلمو مادة الدراسات الاجتماعية الذين يعملون مع الطلاب الأجانب. تقدم الدراسة نتائج هامة في مجال السياسات التعليمية والتطبيقات المتعلقة بهذا الموضوع.

تناقش مقالة كوكخان ألبير آناشر ونوح أفجاكيا بعنوان "الهجرة والعنف: تحليل فيلم الجانب الآخر من الأمل" العلاقة بين الهجرة والعنف من خلال عمل فني مثير. تركز الدراسة على مكان العنف الرمزي في تجارب المهاجرين.

تناقش مقالة معزز هارون أوغلاري بعنوان "الجيوسياسية للطاقة في سوريا من منظور مسار خطوط الأنابيب" أهمية سوريا الإستراتيجية في جيوسياسية الطاقة. تحلل هذه الدراسة التنافس بين دول المنطقة والقوى العالمية في هذا المجال.

وأخيرًا، نقدم في هذا العدد مراجعة كتابية حول كتاب "صناعة الهولوكوست: استغلال معاناة اليهود" للكاتبة جيزيم عائشة أريكان أكجاي، والذي يقدم نظرة ذات مغزى من منظور تاريخي وحقوق الإنسان. ينتقد هذا الكتاب من تأليف نورمان ج. فينكلشتاين استغلال الهولوكوست من قبل بعض السياسيين، مع التأكيد على أن هذا الوضع أصبح أداة سياسية بيد إسرائيل والنخب اليهودية الأمريكية.

نعبر عن خالص الشكر والتقدير لجميع الكتاب والمراجعين والقائمين على هذا العدد، ونأمل أن تكون هذه الأعمال مفيدة لقرائنا الكرام.

مع أطيب التحيات،

اللجنة التحريرية